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转录因子FoxM1在肿瘤耐药中的研究进展
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Research progress of transcription factor FoxM1 in drug resistance of common tumors
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A

FoxM1(forkhead box M1,FoxM1)作为叉头框转录因子家族成员之一，其被多项研究发现在乳腺癌，卵巢癌，膀胱

癌，胃癌，结直肠癌，肺癌等多种人类癌细胞中过表达，而在正常细胞中表达较低甚至不表达。此外，FoxM1直接

或间接参与肿瘤耐药过程，并在肿瘤耐药过程中发挥了重要作用。本文就FoxM1在常见肿瘤耐药中的研究进展作一

综述。

FoxM1(forkhead box M1,FoxM1)as a member of the fork frame transcription factor family,has been found

overexpressed in many human cancer cells,such as breast cancer,ovarian cancer,bladder cancer,gastric

cancer,colorectal cancer,lung cancer and so on.But in normal cells,the expression is low or even not

expressed.In addition,FoxM1 is directly or indirectly involved in the process of drug resistance and plays an

important role in the process of drug resistance.In this paper,the research progress of FoxM1 in drug resistance

of common tumors was reviewed.
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